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ACTA (PROVISIONAL) DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE 

LA FACULTAT DE BIOCIÈNCIES CELEBRADA EL DIA 5 DE MARÇ DE 2015 

 

A Bellaterra, a les 12:09 hores del dia 5 de març de 2015, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat de Biociències, en sessió ordinària i sota la presidència del Degà, actuant de fedatari el 

Secretari de la Facultat i amb l'assistència dels següents membres de la Junta: 

Bogliolo, Massimo 

Collazos Salgado, Lourdes 

Cuevas Ruíz, Francisco 

Endara Coll, Martín 

Farré Ortodó, Carme 

Fernández Gallegos, M. Rosario 

Fibla Reixachs, Joan 

Gaju Ricart, Núria 

Granero Moya, Ignasi 

Guardia Valle, Laia  

Guijarro Martín, M. Ángeles 

Gunsé Forcadell, Benet 

Hamilton Renalias, Justinn 

Herbás Sánchez, José Pablo 

Lurbe Gil, Pilar 

Llagostera Casas, Montserrat 

Mallorquí Graupera, Montserrat 

Martí Clúa, Joaquím 

Martínez Alonso, Maria Ramos 

Molinero Egea, M. Amàlia 

Ninyerola, Miquel 

Nogués Bara, Victòria 

Piñol Ribas, Jaume 

Plana Coll, Maria 

Pleixats Rovira, Roser 

Ponte Marull, Immaculada 

Roqué Cordova, Alícia 

Ruíz Solaní, Nerea 

Santamaria del Campo, Sergi 

Sarrate Navas, Zaida 

Semís Campos, Núria 

Subirà de Galdàcano, M. Eulàlia 

Surrallés Calonge, Jordi 

Vendrell Roca, Josep 

Xamena López, Noel 

 

Excusen assistència: 

 

Barragán Leiva, Anna 

Ferrer Miralles, Neus 

Lloret Maya, Francisco 

Llugany Ollé, Mercè 

 

S’inicia la Junta Permanent de la Facultat de Biociències, essent les 12:09 h, amb el següent ordre 

del dia: 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la Junta anterior. 

2.- Informe de l’equip de deganat. 

3.- Presentació i aprovació de la proposta de nomenament del Professor Francisco J. Ayala 

per al títol de Doctor Honoris Causa. 

4.- Creació de la Comissió 3+2. 

5.- Creació de la comissió d’elaboració del SGIQ. 

6.- Torn obert de paraules. 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la Junta anterior. 

Els estudiants assemblearis fan un manifest i tant el degà com el secretari els responen que és 

improcedent. Tot seguit se segueix amb el punt del dia. 

L’acta s’aprova per assentiment. 
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2.- Informe de l’equip de deganat. 

El degà comença agraint la presència del Dr. Fondevila, el qual ha estat invitat per a exposar el punt 

3 de l’ordre del dia. 

Àmbit Acadèmic. 

Comenta l’aprovació de la Facultat de Veterinària a Lleida, amb el desacord de la UAB. Explica les 

raons de la discrepància amb la DGU. 

Explica que s’ha tancat el període d’enquestes corresponent al primer trimestre i destaca la baixa 

participació i la voluntat de continuar amb el procés; recorda que es farà un segon torn 

d’enquestes i encoratja als estudiants a participar-hi. 

Fa esment de la proposta d’acreditació de tercera llengua i explica que existeix un pla d’ajuts però 

no un pla que obligui a aquesta acreditació. Explica la possibilitat de fer un test de llengües 

voluntari i manifesta que durant la matrícula s’incentivarà la realització d’aquest test per part 

dels alumnes i recorda que també cal incentivar la impartició de docència en anglès, 

especialment degut a la desproporció existent en els intercanvis internacionals entre l’entrada i 

sortida d’estudiants i els problemes que comporta de cara als convenis amb països de parla 

anglesa. Ho relaciona amb les competències lingüístiques assolides i les implicacions amb el 

procés de verificació i la explica que actualment existeix la possibilitat de d’impartir aquestes 

classes en anglès sense restriccions normatives. 

En referència al calendari acadèmic fa esment al canvi imposat pel fet que l’ajuntament de 

Barcelona ha canviat el dia festiu del 25 de maig per l’1 de juny i agraeix als coordinadors la 

feina feta. 

Recorda que es va fer un canvi en el nombre de períodes de preinscripció de màsters i ho justifica 

pel fet d’un augment d’eficiència, alhora que agraeix la feina feta pel cap de Gestió Acadèmica, 

Sr. Francisco Cuevas i la Vicedegana de postgrau, Dra. Inmaculada Ponte. 

Àmbit econòmic 

El degà fa un breu resum dels pressupostos de la Universitat que, degut al creixement vegetatiu ha 

comportat que un pressupost continuista hagi esdevingut en realitat minvat. Explica que 

possiblement es rebrà un pressupost lleugerament superior al de l’any passat, producte de la 

voluntat de reversió de les retallades, alhora que explica que l’equip de govern té la intenció de 

revisar de la repartició dels pressupostos amb la creació d’una subcomissió dintre de la Comissió 

d’Economia de la universitat. 

Esmenta els problemes de l’Escola Bressol Gespa i els costos que implica la seva remodelació i les 

gestions fallides amb l’ajuntament de Cerdanyola i el Departament d’Ensenyament, juntament 

amb la disminució de l’aportació de la UAB amb el conseqüent increment de quotes, 

renegociació de sous de les mestres i redefinició de serveis. 

També comenta la reforma de la Fundació UAB, que bàsicament s’encarrega de gestionar els 

estudis no subvencionats com a conseqüència de que la UAB no pot oferir títols a preu no 

subvencionat. 

Àmbit de professorat i programació acadèmica. 

Explica que s’ha aconseguit de la Generalitat (DGU) que els professors que han passat a agregat 

interí recuperin els trams que havien obtingut com a lectors, tot i que no afecta a tots els 

col·lectius i no permet assolir-ne de nous. En tot cas, podrien assolir-los de forma acadèmica, 

sense complement econòmic. 

Recorda que està en procés l’assignació i debat de la necessitat de recursos docents per als 

departaments i explica el procés que s’està duent a terme en l’elaboració del model de plantilles. 
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En referència a les places de nova creació, enumera les que es van crear i esmenta el pla de 

seguiment de lectors i informa de les funcions d’aquest pla i l’esquema de funcionament. 

També recorda que estan pendents d’aprovació els criteris de programació acadèmica i els nous 

graons que s’han creat en relació als coeficients d’experimentalitat els quals situen a la nostra 

facultat un lloc molt similar al que estava abans de la redefinició aprovada. 

Altres qüestions. 

Recorda la sentència negativa en el procés CEDRO i que la universitat està treballant per a  

aconseguir un acord al respecte. 

Explica que en el Consell de Govern es va aprovar un document de referència de bones pràctiques i 

recorda que és un document de referència i no una normativa en sentit estricte. També explica 

que existeix un projecte de creació del Servei d’Auditoria i Qualitat del Pla Docent de la UAB, 

però que es tracta d’un procés incipient i encara no se es coneix com s’articularà. 

Fa unes consideracions respecte al la llei Wert i el canvi a 3+2, començant per un breu resum de la 

història del procés. Esmenta que hi havia una percepció de compliment, tot i que no hi havia un 

decret aprovat. També recorda que el 2005 ja es va parlar d’aquesta qüestió i que a la facultat de 

Biociències s’han generat ja dues promocions d’egressats segons els plans d’estudi vigents En 

referència a l’aprovació de la llei recorda que la convicció era de que s’engegaria un procés de 

ràpida aplicació però que, un cop aprovat, s’ha revelat menys restrictiu del que en un principi es 

temia. Tanmateix, expressa que no hi ha un consens generalitzat i positiu al seu voltant i recorda 

que en qualsevol cas no es començarà res abans de l’horitzó del curs 17-18, si és que el procés es 

duu finalment a terme. Manifesta la voluntat d’engegar un procés de reflexió per a evitar errors 

passats i recorda que el procés està obert i no hi ha cap directriu ni normativa. Afegeix que 

l’experiència en els graus és molt modesta i que no hi ha consignes ni processos a cap nivell i 

que la pròpia DGU ha variat la forma de dir les coses. La necessitat de debatre sobre el futur que 

el decret obre i de poder disposar d’un àmbit de reflexió de la Facultat és la raó de la creació de 

la comissió que es presenta al punt 4. 

Àmbit de la facultat. 

Recorda la festa de Graduació, els actes de St. Albert, Premis Nobel, JPO, etc. i agraeix la feina feta 

i la voluntarietat dels participants. També recorda l’OBC de la qual vàrem ser seu. Agraeix al 

personal de la organització i els esmenta particularment. 

Explica que tenim un nou laboratori de pràctiques que formava part de l’ICTA i que, un cop fetes 

les remodelacions pertinents permetrà esponjar algunes pràctiques. També recorda les obres 

pendents, sobretot en relació amb la remodelació de Fisiologia Animal. 

Recorda la celebració de l’any Internacional de la Llum i les propostes que hi ha per a fer diferents 

actes, com una proposta de simposi de bioluminescència i anuncia una propera conferència. 

Finalment anuncia la propera elecció de equip de deganat i que aquest procés començarà durant 

aquest curs i manifesta la seva voluntat de canvi i renovació i convida a la participació. 

S’obre un torn de paraules. 

El Dr. Jordi Surrallés comenta que les enquestes no pujaran els percentatges si els professors no 

aturen les classes en el moment de fer-les. Respecte al tema de l’anglès comenta la dispersió de 

temps i també lamenta que en les màsters compta igual si es fan en anglès o no. També fa esment 

del model de plantilles i recorda que no s’ha fet una discussió d’aquest model. 

La Dra. Llagostera complementa la informació del degà des del punt de vista de departaments i 

manifesta que l’any vinent es crearan 18 places d’agregats interins en tota la universitat, que 

corresponen al 50% de les jubilacions, i 10 places de lectors Serra Hunter. Explica les entrevistes 

que s’estan duent a terme entre els directors de departaments i els Vicerectors i recorda la carta 
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sobre assignació de recursos i criteris que es va enviar l’equip de govern on se sol·licitava una 

discussió de les necessitats docents i que va comportar la realització d’una reunió amb 3 

vicerectors. Fa unes consideracions al voltant de la mateixa i manifesta que va quedar palès el 

problema existent, la qual cosa forçarà una discussió més acurada de la política de professorat i 

els criteris de distribució. També explica que el Comitè de Bioseguretat està preparant un 

projecte TIC sobre la bioseguretat als laboratoris docents en relació a la migració del Campus 

Virtual a aules moodle i que aquesta normativa estarà basat en el model de la nostra facultat. 

Pregunta sobre el percentatge que queda per distribuir del pressupost. També s’afegeix a la crida per 

l’increment de la docència en anglès. 

La Dra. Maria Rosario Fernández manifesta que en màsters amb molts mòduls les enquestes queden 

diluïdes. 

Els representants dels estudiants manifesten que en l’acta aprovada el degà va manifestar el seu 

acord amb el 3+2 i demana un posicionament clar. També manifesten estar d’acord amb aturar la 

classe per a fer l’enquesta perquè augmenta la participació. I en referència a l’anglès demana 

quines mesures s’han dut a terme. 

El degà respon a la Dra. Llagostera i el Dr. Surrallés manifestant els seu acord en que s’obri un 

debat, el qual ha de ser obert per a evitar els particularismes. Agraeix la informació sobre la 

bioseguretat i en referència a aturar les classes explica que hi ha una certa reticència d’algus 

professrs a aturar les classes per a realitzar l’enquesta i en referència a la baixa cobertura de wifi 

explica que es pot fer també per qualsevol connexió de dades.  

Respecte a l’anglès manifesta que està d’acord en que es reconegui la docència en aquesta llengua i 

que el professorat té al seu abast cursos gratuïts i un MOOC de gran qualitat d’entrenament de 

professor/a per impartir cursos en anglès. 

Respecte a les places de nova creació, ratifica el que ha dit la Dra. Llagostera. 

La Dra. Gaju explica que falta rebre el 25% del pressupost i el degà explica diu que si es retarda es 

demanarà una bestreta del 100% . 

Finalment, manifesta que efectivament va dir estar d’acord amb el 3+2 però que això no implica 

que s’hagi de fer així, doncs les seves manifestacions van ser dites en el sentit que aquesta 

proposta semblava el més adient de cara a la convergència europea però el que finalment 

s’adopti dependrà del que surti en el debat obert. 

La Dra. Plana explica el procés del 3+2 i ratifica el que ha dit el degà. 

3.- Presentació i aprovació de la proposta de nomenament del Professor Francisco J. Ayala per 

al títol de Doctor Honoris Causa. 

El Dr. Fontdevila fa una presentació dels mèrits del Dr. Ayala després de definir què significa 

aquesta categoria de Dr. Honoris Causa i justificar la petició. 

El degà fa un agraïment i glosa la intervenció del Dr. Fontdevila, que marxa de la sala per a poder 

dur a terme la votació. 

Tot seguit es passa a fer una votació secreta, amb tots els membres presents a la sala obtenint-se els 

següents resultats: 

A favor: 27 

En contra: 0 

En blanc:0 

Abstencions: 0 
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En conseqüència, s’aprova la proposta de nomenament del Professor Francisco J. Ayala per al títol 

de Doctor Honoris Causa. 

4.- Creació de la Comissió 3+2. 

5.- Creació de la comissió d’elaboració del SGIQ. 

S’ajunten els dos punts. El degà justifica la creació d’un nucli de discussió dintre de la Facultat que 

alhora fes un seguiment de la informació externa i proposa el nom de Comissió de seguiment del 

procés 3+2 ja que no es tracta d’una comissió de treball sinó de recollida d’informació. 

Proposa la composició: 

El degà fa una proposta per a la comissió: 

 Equip de Deganat (Degà + Vicedegà/na d’Ordenació Acadèmica i Vicedegà/na de 

Postgrau). 

 1 coordinador de grau 

 1 de màster 

 1 Gestor acadèmic (o persona en qui delegui) 

 1 Director de departament (o persona en qui delegui). 

 

Pel que fa a la Comissió d’elaboració del SGIQ fa una explicació de les funcions del SGIQ i els 

terminis fixats. Explica la composició i manifesta que es tracta d’una comissió amb caducitat i 

que, un cop elaborat el procés es crearà la de seguiment, que sí que serà permanent. 

Enumera la composició. 

Degà 

2 coordinadors de Grau 

1 Director de departament (o persona en qui delegui). 

Administrador/a de Centre ((o persona en qui delegui). 

Cap de GA (o persona en qui delegui). 

1 estudiant. 

Els estudiants, en nom de l’assemblea, manifesten que almenys un 20% de la comissió 3+2 ha 

d’estar composada per estudiants i no estan d’acord amb reunions periòdiques. 

La Dra. Llagostera manifesta que els processos de la nostra Facultat són oberts i participatius i que 

sempre s’ha fet així. També recorda que aquest decret pot no existir després de les properes 

eleccions i recolza la proposta de composició del degà. 

La representant del personal investigador en formació manifesta la preocupació del col·lectiu per 

l’aplicació de cara a la contractació donat que pot haver-hi reducció de plantilla, al que el degà 

respon que existeix aquesta preocupació. 

El degà es reitera en la composició i explica que les reunions amb estudiants impliquen la major 

participació i que en les comissions operatives sí que hi haurà participació dels estudiants. 

El Dr. Surrallés demana que s’incloguin professors amb opinions rellevants i el degà li recorda que 

únicament es tracta d’una cadena de transmissió i distribució i que es pot convidar a qualsevol 

persona a les reunions i que l’important és que sigui restringida per a fer-la operativa. Proposa 

explicar la creació i manifestar que està oberta. 
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La Dra. Plana demana que s’expliqui que és una comissió dinamitzadora. 

Els estudiants reiteren que segueixen en desacord i el degà reitera la voluntat d’obertura al col·lectiu 

i no al representant, la qual cosa farà més participativa la transmissió de la informació. A tal 

efecte expressa la voluntat de l’equip de convocar reunions periòdiques amb els estudiants 

Tot seguit es procedeix a la votació, obtenint-se els següents resultats: 

Vots favorables: 16.  

Vots en contra: 3. 

Abstencions: 2. 

6.- Torn obert de paraules. 

El Dr. Noel Xamena, fa unes consideracions en referència a la docència en anglès i el degà explica 

que la guia docent s’ha de fer en anglès quan es tingui la modificació aprovada. 

Els representants dels estudiants expressen la queixa de que la darrera Junta de Facultat es fes en la 

setmana intersemestral perquè consideren que es una forma d’evitar que els alumnes assisteixin. 

El degà explica que no ja existeix la setmana intersemestral (es tracta de la darerra setmana del 

semestre on justament hi ha menys activitats docents programades) i que la raó no va ser la 

d’evitar que els alumnes assisteixin sinó just al contrari. 

Finalment el Dr. Surrallés encoratja l’assistència a l’acte de nomenament de doctor Honoris Causa i 

manifesta el seu orgull per la proposta presentada. 

La Dra. Victòria Nogués demana que la Junta de Facultat faci arribar el seu condol a la Dra. Carme 

Safont i el degà manifesta que recull la proposta i que així es farà. 

 

Sense cap més intervenció, s'acaba la sessió essent les 14:15 hores. 

 

 

Vist-i-plau. 

 

 

 

 

 

Degà       Secretari 

  


